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Kf § 83  KS 2017/0132 340   

 

 

Svar på motionen Låt rent vatten bli kommunens signum 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

1. att yrkandet ”Rent vatten blir ett nyckelord i Ljungbys framtida 

varumärke” är besvarat då arbetet redan är påbörjat. 

2. att avslå yrkandet ”En långsiktig plan för skyddande av vattentäkter tas 

fram” med hänvisning till den befintliga VA-planen. 

3. att avslå yrkandet ” En plan för förnyelse av vatten- och 

avloppsledningssystemen tas fram och kostnadsberäknas” med 

hänvisning till den befintliga VA-planen. 

4. att avslå yrkandet ” Investeringar görs så att ekologiskt bästa och 

ekonomiska mest fördelaktiga teknik utnyttjas” med hänvisning till att 

det finns fler faktorer att ta hänsyn till vid val av teknik samt att ”planen 

för hållbar utveckling” redan ligger som bedömningsgrund för val av 

teknik. 

5. att anse yrkandet ” Både plus- och minusposter beaktas vid en långsiktig 

analys av devisen till Ljungby = rent vatten”  besvarat eftersom 

immateriella tillgångar redan idag värderas i samband med 

beslutsfattande och att varumärkesarbetet kommer att förstärkas år 2019. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Miljöpartiet skriver i en motion att Ljungby kommun i förhållande till andra 

delar av världen och andra kommuner är lyckligt lottade med stora 

vattenreservorarer, men trots detta får vi ibland uppleva att vatten kan bli en 

bristvara. Kommunen borde förvalta och skydda den unika resurs vårt vatten är 

och använda detta som del i sitt varumärke. 

Miljöpartiet yrkar i sin motion att: 

1. Rent vatten blir ett nyckelord i Ljungbys framtida varumärke 

2. En långsiktig plan för skyddande av vattentäkter tas fram 

3. En plan för förnyelse av vatten- och avloppsledningssystemen tas fram 

och kostnadsberäknas 

4. Investeringar görs så att ekologiskt bästa och ekonomiska mest 

fördelaktiga teknik utnyttjas 

5. Både plus- och minusposter beaktas vid en långsiktig analys av devisen 

till Ljungby = rent vatten 

 

Tekniska förvaltningen redogör i tjänsteskrivelse, daterad 6 april 2018, för vart 

och ett av de olika yrkandena: 
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1. Kommunstyrelsen beslutade 2018-02-13 att, som resultat av en 

omvärldsanalys, inleda ett arbete som stödjer utveckling kring relevanta 

vattenfrågor i Ljungby kommun. Detta ger en god grund för att framöver 

stärka varumärket Ljungby enligt förslaget om att rent vatten ska bli ett 

nyckelord. Arbetet påbörjas under hösten 2018 och utförs förvaltningsö-

vergripande. 

2. I den antagna VA-planen för Ljungby kommun finns beskrivet att 

uppdatering av vattenskyddsområden ska genomföras för samtliga kom-

munala vattenverk i Ljungby kommun. Tekniska förvaltningen har på-

börjat arbetet med att uppdatera föreskrifter för Ljungbys råvattentäkt. 

Ett färdigt förslag till vattenskyddsföreskrift är skickad till Länsstyrelsen 

för tidigt samråd. Informationsmöte ska därefter hållas med berörda 

markägare. Därefter sker samråd med alla intressenter, för att slutligen 

fastställas av kommunfullmäktige. Arbetet beräknas pågå under 2018 för 

beslut i kommunfullmäktige under våren 2019.  

3. Det finns redan en plan för ledningsförnyelse som är kostnadsberäknad i 

VA-planen. Ytterligare förfining av denna är svårt att genomföra då 

kostnaden för ledningsförnyelse varierar kraftigt beroende på typ och 

dimension av ledningar samt var dessa ligger, vilket gör det mycket svårt 

att på förhand bedöma kostnader i ett större perspektiv på ett korrekt sätt.  

4. För att göra ett verkligt bra teknikval måste ytterligare faktorer såsom ar-

betsmiljö, framtida krav/behov, teknikens flexibilitet och robusthet vägas 

in i bedömningen utöver ekonomi och ekologi. Vidare måste alla beslut 

som fattas i kommunens nämnder och styrelser ta hänsyn till planen för 

hållbar utveckling ur aspekterna social, ekologisk och ekonomisk håll-

barhet. Detta gäller såväl beslut om investeringar som andra beslut. 

5. Yrkandet går inte att förstå. Miljöpartiet rekommenderas vidarutveckla 

vad som menas i en annan motion. 

Tekniska nämnden behandlade ärendet den 2 maj 2018, § 46, och beslutade 

föreslå att:  

1 Kommunfullmäktige anser att yrkandet är besvarat då arbetet redan är 

påbörjat. 

2 Kommunfullmäktige beslutar att avslå yrkandet med hänvisning till den 

befintliga VA-planen. 

3 Kommunfullmäktige beslutar att avslå yrkandet med hänvisning till den 

befintliga VA-planen. 

4 Kommunfullmäktige beslutar att avslå yrkandet med hänvisning till att det 

finns fler faktorer att ta hänsyn till vid val av teknik samt att ”planen för 

hållbar utveckling” redan ligger som bedömningsgrund för val av teknik. 



 

Sammanträdesprotokoll 
2018-08-27 
 

13(22) 

   
Kommunfullmäktige 

 

 

Justerandes sign   

 

5 Kommunfullmäktige beslutar att avslå yrkandet med hänvisning till att 

frågeställningen i yrkandet svårligen kan förstås. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlade ärendet den 19 juni 2018, § 88, och 

beslutade enligt tekniska nämndens förslag till beslut. 

 

Tekniska förvaltningen lämnade en kompletterande tjänsteskrivelse inför 

kommunstyrelsens sammanträde efter muntligt uppdrag i kommunstyrelsens 

arbetsutskott den 19 juni 2018. I den kompletterande tjänsteskrivelsen förklarar 

tekniska förvaltningen att det femte yrkandet nu får ett annat beslutsförslag som 

lyder:  

Kommunfullmäktige beslutar att anse yrkandet besvarat eftersom immateriella 

tillgångar redan idag värderas i samband med beslutsfattande och att 

varumärkesarbetet kommer att förstärkas år 2019. 

Kommunstyrelsen föreslår den 14 augusti att kommunfullmäktige beslutar enligt 

följande: 

1 Kommunfullmäktige anser att yrkandet är besvarat då arbetet redan är 

påbörjat. 

2 Kommunfullmäktige beslutar att avslå yrkandet med hänvisning till den 

befintliga V A-planen. 

3 Kommunfullmäktige beslutar att avslå yrkandet med hänvisning till den 

befintliga VA-planen. 

4 Kommunfullmäktige beslutar att avslå yrkandet med hänvisning till att det 

finns fler faktorer att ta hänsyn till vid val av teknik samt att "planen för 

hållbar utveckling" redan ligger som bedömningsgrund för val av teknik. 

5 Kommunfullmäktige beslutar att anse yrkandet besvarat eftersom 

immateriella tillgångar redan idag värderas i samband med beslutsfattande och att 

varumärkesarbetet kommer att förstärkas år 2019. 

 

Beslutsunderlag 
Tekniska nämnden 2018-05-02 § 46. 

Kommunstyrelsen 2018-08-14 § 124. 

 

Yrkanden 
Kjell Jormfeldt (MP) och Kerstin Wiréhn (V) yrkar bifall till motionen i sin 

helhet. 

 

Janewert Johansson (S) yrkar bifall till det första yrkandet. 

 

Jan Lorentzson (SD) yrkar bifall till det fjärde yrkandet. 

 

Magnus Gunnarsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Beslutsordning 
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1. I yrkande nr 1 frågar ordföranden om fullmäktige beslutar enligt Jormfeldts 

(MP) med flera yrkande att bifalla yrkandet eller enligt kommunstyrelsens 

förslag att anse yrkandet besvarat och finner att fullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Votering begärs och genomförs med följande omröstningsordning: 

Ja-röst för att anse yrkandet besvarat och 

Nej-röst för att bifalla yrkandet. 

Omröstningen resulterar i 28 ja-röster och 21 nej-röster. 

Fullmäktige har därmed beslutat att anse yrkandet besvarat. 

 

2. I yrkande nr 2 frågar ordföranden om fullmäktige beslutar enligt Jormfeldts 

(MP) med flera yrkande att bifalla yrkandet eller enligt kommunstyrelsens 

förslag att avslå yrkandet och finner att fullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Votering begärs och genomförs med följande omröstningsordning: 

Ja-röst för att avslå yrkandet och 

Nej-röst för att bifalla yrkandet. 

Omröstningen resulterar i 43 ja-röster och 6 nej-röster. 

Fullmäktige har därmed beslutat att avslå yrkandet. 

 

3. I yrkande nr 3 frågar ordföranden om fullmäktige beslutar enligt Jormfeldts 

(MP) med flera yrkande att bifalla yrkandet eller enligt kommunstyrelsens 

förslag att avslå yrkandet och finner att fullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 

4. I yrkande nr 4 frågar ordföranden om fullmäktige beslutar enligt Jormfeldts 

(MP) med flera yrkande att bifalla yrkandet eller enligt kommunstyrelsens 

förslag att avslå yrkandet och finner att fullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Votering begärs och genomförs med följande omröstningsordning: 

Ja-röst för att avslå yrkandet och 

Nej-röst för att bifalla yrkandet. 

Omröstningen resulterar i 37 ja-röster och 12 nej-röster. 

Fullmäktige har därmed beslutat att avslå yrkandet. 

 
5. I yrkande nr 5 frågar ordföranden om fullmäktige beslutar enligt Jormfeldts 

(MP) med flera yrkande att bifalla yrkandet eller enligt kommunstyrelsens 

förslag att anse yrkandet besvarat och finner att fullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

Fullmäktige har därmed beslutat att anse yrkandet besvarat. 

 
Voteringen redovisas på sidorna 3-6.


